
                 OBEC BABICE NAD SVITAVOU                
        Babice nad Svitavou 197, 664 01 Bílovice nad Svitavou 
 
 

Vážení občané, 

od 16. března 2020 je v platnosti nařízení Vlády České republiky číslo 85 opřijetí krizového opatření, 

které vláda prodloužila do 11. dubna 2020. Jelikož se v diskuzích množí různé názory a domněnky, 

pokusím se je uvést na pravou míru. 

Jedním dechem vláda říká, že je zakázán volný pohyb osob, že má být omezen pohyb na veřejně 

přístupných místech, a na druhé straně dovoluje rozličné aktivity včetně pobytu v přírodě nebo parcích. 

Výše uvedené doplňuje komentářem, že máme používat zdravý rozum. Ten bohužel není zakotven 

v žádné legislativě. Tím dochází opět ke dvojímu výkladu tak zásadního a regulativního předpisu. Když 

jej konzultujeme s právníky, připouští pravdivost obojího. Obce jsou při dotazech odkazovány na zákon 

č. 128/2000 Sb., § 2, odst. 2, o obcích, ve znění pozdějších předpisů, který uvádí: „Obec pečuje o 

všestranný rozvoj svého území a o potřeby svých občanů; při plnění svých úkolů chrání též veřejný 

zájem“. Tím je dle jejich výkladu přenesena odpovědnost na obce. 

Protože jsme od počátku upozorňováni na kumulaci lidí v intravilánu obce v lokalitách nástupních tras 

k Alexandrovce, tak jsem se opakovaně snažil řešit uzavření této turistické lokality. Moje žádosti město 

Adamov zamítlo. O tomto slunečném víkendu zamířilo k rozhledně více než 300 lidí za den! Zdravým 

rozumem, odpovídá to duchu vládního omezení?  Na základě žádostí obyvatel daných lokalit a 

doporučení PČR jsme rozmístili zábrany. Ministr vnitra ČR včera, tj. 30. března 2020, uvedl, že na 

podobných lokalitách by již k takovým kumulacím nemělo docházet a že PČR bude provádět kontrolní 

činnost a vracet lidi nazpět. Z toho vyplývá, že není žádoucí, aby docházelo k takovýmto kumulacím 

obyvatel, kteří za výletem cestují mnoho kilometrů. 

Osobně chápu lidi z Brna, že chtějí do přírody, ale na druhou stranu jejich přítomnost v obci výrazně   

zhoršuje situaci našim obyvatelům. Na sociálních sítích jsou požadavky obcí z Pálavy či Lednice, aby lidé 

k nim v těchto dnech nejezdili. Není to jen babický výmysl, komunikujeme s okolními obcemi a většina 

se snaží zabránit shromažďování lidí v turisticky atraktivních lokalitách.  

Závěrem si Vás poprosím požádat, abychom se k sobě vzájemně chovali ohleduplně a slušně. Nic 

nevyřeší nadávky na adresu výletníků. Chyba není v nich, ale v neurčitosti vydaných nařízení.  

Přeji Vám mnoho zdraví a dobré nálady do dalších dnů. 

 

                                                                                                                                         Eduard Levý 

 

 


